
Zápis z výroční členské schůze SCHČMBK Čechy I 
konané dne 21. 1. 2024 od 9:30 hodin v Borové u Poličky 

 

 
- dle prezenční listiny 27 členů 
- VČS chovatelské oblasti Čechy I je usnášeníschopná (27/34) 
 
Program: 
1. Zahájení schůze (přivítání hostů, odsouhlasení programu, zapisovatel, ověřovatel zápisu 
2. Představení / přijetí nových členů 
3. Zpráva o činnosti a hospodaření SCHČMBK Čechy I za rok 2023 
4. Plán práce na rok 2024 
5. Výroční zpráva GZ - Ing. Ročeň 
6. Volba delegátů na VH SCHČMBK ČR z. s. 
7. Diskuze 
8. Usnesení 
9. Závěr 
 

 
 

1. Zahájení schůze 
Ing. Matějková zahájila v 9:30 hodin výroční členskou schůzi SCHČMBK Čechy I. Dle prezenční 
listiny ve VČS zúčastnilo 27 členů. Schůze oblasti Čechy I je usnášeníschopná nadpoloviční 
většinou přítomných členů. Přivítala přítomné členy a představila hosty VČS – předsedu pana 
Josefa Perničku, garanta a koordinátora chovu ČMB pana Ing. Václava Ročně a pana Štěpána. 
Vedením schůze pověřila Mgr. Pavla Matějku: 
 
Projednání programu schůze – odsouhlaseno! 
Zapisovatel Klucká Pavlína – odsouhlaseno! 
Ověřovatel zápisu Ing. Totušek Miroslav – odsouhlaseno! 
 
 

2. Představení / Přivítání nových členů 
Petr Frydrych 
Lucie Vlachová 
Marika Veselá 
Karel Říha 
Michaela Zahrádková (Jerychová) 
 
Přijetí všech nových členů - odsouhlaseno! 
Občerstvení na VČS si členové budou hradit sami – odsouhlaseno! 
 
 



3. Zpráva o činnosti a hospodaření oblasti Čechy I za rok 2023 
 
Zpráva o činnosti Svazu – Jan Vlach zhodnotil akce konané v oblasti 
- Přehlídka plemenných hřebců Dolní Jelení 
- Přehlídka plemenných koní Náchod-Běloves 
- Formanský den Borová u Poličky 
- Pardubice „Koně v akci“ (6 klisen tříletých, 10 klisen s hříbaty) 
- Chovatelský den Dvorka „Den s koňmi a pro koně“ 
 
Zpráva o hospodaření – Klucká Pavlína seznámila přítomné s finanční situací oblasti, 
projednání zvýšení členských příspěvků na 800,- Kč, studenti za 400,- Kč na základě potvrzení 
o studiu. 
 
Zvýšení členského příspěvků z 500,- Kč na 800,- Kč pro řádného člena, studenti 400,- Kč dle 
výše uvedených podmínek – odsouhlaseno! 
 
 

4. Plán práce na rok 2024 
- Přehlídka plemenných koní Náchod-Běloves 
- Dolní Jelení (plemenní hřebci, ZZV klisen, kvalifikace na MČR) 
- Dvorka (ZZV klisen, kvalifikace na MČR, chovatelský den) 
- Formanský den Borová 
- Broumovské ruchání 
- Koně v akci – kde udělat ??? (Humpolec, Slatiňany, Olomouc,…) 
 
 

5. Výroční zpráva GZ – Ing. Ročeň 
Seznámil přítomné s genetickou zprávou, informoval o zpracování dokumentů, uvedl stavy 
koní ČMB. Plemenní hřebci na stanicích pro rok 2024, hřebci v inseminaci, alternativní 
připařovací plány. Upozornil na nemalý počet uhynulých či vyřazených hřebců v uplynulém 
roce, celkem 8 hřebců, z toho 3 z ohrožených linií. Dále upozornil na rozporuplné jednání 
s Uhříněvsí ohledně odběru semene neplemenných hřebců. 
 
 

6. Volba delegátů na VH SCHČMBK ČR z. s. 
navrženi - Šupita Jiří, Vlach Jan, Ing. Matějková Kateřina, Klucká Pavlína, Vlachová Lucie, 
Frydrych Petr, Hradec Josef – odsouhlaseno! 
 
 

7. Diskuze 
Josef Pernička – shrnul akce pořádané hřebčinci v roce 2023, výstavy plemenných hřebců, 
třídění hřebečků, ZZV klisen a hřebců, přehlídky a výstavy plemenných koní a klisen s hříbaty, 
Třešť, Třebíč, Jihlava, Olomouc-Lazce, Formanka u Radka Žáka, Míry Ježka a Pavly Smigové 
 



Jiří Šupita – zjistit jaké jsou nové veterinární podmínky pro odběry krve koní, stěry 
plemenných hřebců, nový ceník veterinárních úkonů 
 
Jiří Šupita – nutnost otevřít otázku spolupráce hřebčinců se Svazem ohledně v oblasti držitelů 
hřebců 
 
Jiří Diviš – problém s odchovnami hřebečků, odtržení chovatelské činnosti od chovatelů, vše 
v hřebčincích v nedostatečném počtu, krok zpátky a záhubě plemenných hřebců na 
hřebčincích 
 
Jiří Šupita – diskuze o oživění krve dovozem vlámského hřebce 
 
Josef Hradec – změna koncepce 60ti denního testů hřebců 
 
Jiří Šupita – navýšení ceny 60ti denního testu hřebců, jak řešit rostoucí náklady 
 
Josef Pernička – není dostatek práce a uplatnění pro chladnokrevné koně, potřeba hledat nová 
řešení, nové využití chladnokrevných koní,… 
 
Ing. Dvořák – je potřeba konat svody hříbat 
 

8. Usnesení 
VČS přijala zprávu o činnosti a hospodaření za rok 2023 a plán práce na rok 2024. 
VČS schválila předložení rozpočtu na rok 2024 a přijala nové členy SCHČMBK Čechy I. 
VČS schválila volbu delegátů na VH SCHČMBK ČR z. s. 
VČS ukládá znovu otevřít jednání ze ZH Písek a ZH Tlumačov. 
VČS ukládá předsednictvu a RPK, aby projednali koncepci a financování 60ti denního testu hřebců. 
VČS ukládá předsednictvu umístit na web nové veterinární podmínky a ceník veterinárních služeb. 
VČS ukládá předsednictvu, aby předseda Svazu byl členem prezidia ASCHK ČR. 

 
Usnesení bylo jednohlasně odsouhlaseno! 
 

9. Závěr 
Paní Ing. Matějková poděkovala hostům a přítomným za práci ve Svazu a pozvala delegáty 
na VH SCHČMBK ČR z.s. (Stařeč, 17.3.2024 od 10:00 hodin). VČS byla ukončena ve 14:30 
hodin.  
 

 


